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中文摘要:

      国家地质实验测试中心实验室管理信息系统(LIMS)实现了对实验室核心业务全流程及客户、仪器设备、标准物质、标准方法、样

品、数据、人员、货币工作量、数据质量、客户抱怨等要素进行全方位规范化综合管理。该系统在国家地质实验测试中心成功实施以来,

对于提高工作效率、优化工作流程、减少重复劳动、降低生产成本、缩短检测周期、提高数据质量、提高检测能力和效益发挥了重要作

用,在国土资源管理和地质调查工作中得到了重要应用。

英文摘要:



      The LIMS developed in National Research Center for Geoanalysis realized a comprehensive management for the kernel work in the whole 
analytical processes and also overall regularized management of customers, instruments, reference materials, standard methods, samples, 
analysts, work load, data quality, and customers' complain. The successful implement of LIMS in National Research Center for Geoanalysis 
promotes analysis efficiency and capability, improves and optimizes the process and data quality, reduces the costs, avoid unnecessary 
repetition, shortens data report time. LIMS has played an important role in the center especially for the sample analysis in national land and 
resource management and China Geological Survey projects.
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